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Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 164 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov (J'1n æn- 
dring af byggelov. (Om vejforhold). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
103) findes i tidenden sp. 6452). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt'med 164 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om folkepension. (Ændringer med 
henblik på Danmarks tilslutning til De euro- 
pæiske Fællesskaber). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
224) findes i tidenden sp. 6131, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 2233). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i til- 
lægsbetænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Albertsen: Vi har i socialudvalget afholdt 
et enkelt møde mellem anden og tredje be- 
handling, hvor vi havde lejlighed til at mod- 

tage en deputation fra Dansk Missionsråd, 
der stillede spørgsmål om de virkninger, 
vedtagelsen af dette lovforslag vil få for de 
missionærer og præster, som bliver udsendt 
fra dansk side. Sideløbende hermed har 
spørgsmålet om udsendte faglige eksperters 
problemer med hensyn til deres pensionsfor- 
hold her i landet ved tilbagevenden hertil 
været rejst. Det er af ministeren oplyst, at 
der overhovedet ikke skulle foreligge nogen 
problemer. Den kategori, der er tale 0111, er 
inddækket ved den lovbestemmelse, som i 
øvrigt tilgodeser lignende tilfælde. 

Der er stillet ændringsforslag med henblik 
på de love, vi nylig har vedtaget om indreg- 
ning af pensionsreguleringerne i de tal, der 
er opstillet, og disse ændringsforslag ,kan 
hele udvalget anbefale. 

I øvrigt kan jeg på hele socialudvalgets og 
på samtlige partiers vegne anbefale dette og 
de følgende to lovforslag til endelig vedta- 
gelse her i tinget. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning.' 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 1 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 162 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring ci,1 lov om invalidepension m. v. '(Æn- 
dringer med henblik på Danmarks tilslutning 
til De europæiske Fællesskaber). 

(Anden behandling af lovforslaget : (nr. 
225) findes i tidenden sp. 6131, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 2233.). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 
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Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Ingen bad om ordet. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 162 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om pension og hjælp til enker 
m. /L (Ændringer med henblik på Danmarks 
tilslutning til De europæiske Pællesskaber). 

(Anden behandling af lovforslaget (lir. 
226) findes i tidenden sp. 6131, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 2233). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Ingen bad om ordet. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 162 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål til ministrene. 

Af Lennart Larson til ministeren for forure- 
ningsbekæmpelse : 
홢Vil ministeren oplyse, om der er givet 
tilladelse til, at en af de store forbræn- 
dingsanstalter i hovedstaden udtømmer 
giftige slagger i Øresund?" 

Skriftlig begrundelse: 
Ifølge pressen vil den ene af de store for- 

brændingsanstalter i hovedstaden, Amager- 
forbrænding, påbegynde udtømning af slag- 
ger i Øresund. Svenske undersøgelser synes 
at vise, at sådanne slagger indeholder me- 
get farlige giftstoffer, bl. a. PCB, kadmium, 
zink- og blysalte. Det andet store forbræn- 
dingsværk, Vestforbrænding, har hidtil ka- 
stet sine slagger på en losseplads i Glostrup, 
der nu ikke kan rumme mere. I øvrigt me- 
nes det, at regnvand, der har gennemvædet 
det sidstnævnte anlægs slagger, har ført 
giftstoffer ned i grundvandet og gennem 
kloakker og andre afvandingskanaler ud i 
Øresund. Videre benytter begge værker 
slaggekølevand, der gennem kloakkerne ledes 
ud i Øresund. Vestforbrænding har endda 
ønsket dette giftige kølevand ledet direkte 
ud i Harrestrup Å. Slaggemængden er alle- 
rede i dag så stor, at det ud fra et forure- 
ningsmæssigt hensyn må være af stor betyd- 
ning at få undersøgt de eventuelle skade- 
virkninger, der kan opstå, og hvilke modfor- 
anstaltninger der kan træffes. Endelig har 
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